
國立臺灣大學氣候變遷與永續發展國際學位學程
碩、博士班研究生更換指導教授申請書
一、研究生聲明書

  依本校論文指導教授與研究生互動準則，學生____________（學號：_____________）因
  故更換指導教授.。與原指導教授(_____________教授）所指導之研究計畫與成果，未得
  原指導教授之書面同意，不當作與新指導教授之共同研究計畫或學位論文題目與內容。
  特此聲明。
                                             立書人:   _________________________

   日期：	年	月	日

註: 更換指導教授之研究生，舉辦學位論文口試十天前應將一份論文稿與此聲明書影本
    送原指導教授親自簽收。如發生與此聲明書相關之爭議，原指導教授應於口試五天
    前向學程主任提出申訴。提出申訴後，口試暫停，由學程會議於一個月內裁決之。
    研究生未依規定逕自更換指導教授時，不得舉辦學位考試。


二、原指導教授與研究生協議書
 	教授（甲方）與研究生 	（乙方），茲同意甲方在擔任乙方指導教授期間，針對雙方之研究計畫成果發表權，同意以下協議事項。本協議自雙方簽名後即日生效。
1. 雙方可共同發表原研究計畫成果。
2. 原研究計畫成果發表權為其中 甲方 乙方 所有。
                      立書人：
甲方（原指導教授）   :  __________________________
            日期：     年    月   日  
  乙方（研究生）      ：  __________________________  
日期：     年    月   日

106-07修/109-10譯

      

敬	陳學程主任

註：本聲明書及協議書需一式三份，經學程主任核備後，一份留學程辦公室，一份送原指導教授，一份由研究生自行保留。
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研究生簽名：
填表日期：	年	月	日


注意事項：
1. 研究生更換指導教授原則上以一次為限；若需要再次更換指導教授，則必須先交由招生委員會討論後處理。
2. 本同意書由學程辦公室留存，如有需要請自行影印保存。
3. 其他注意事項請參閱本學程碩博士班研究生修業規定。


INTERNATIONAL DEGREE PROGRAM IN CLIMATE CHANGE AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT
Application Form for Changing Advisor

I. Graduate Student Declaration

According to guidelines for interaction between advisor and student, if for any reason, the student would like to change advisor, he/she must obtain the formal approval of the original advisor. The student may not transfer their research plan and results to the new advisor without the consent of the original advisor. 

Applicant:					
Date:						
Notice: 10 days prior to your oral examination, you must send a copy of your thesis along with this document to your original advisor for signature. Should the original advisor have any concerns, they must appeal to the head of IPCS at least 5 days before the oral examination. After the appeal is determined, a committee will decide whether or not to cancel the oral examination. If the student does not comply with these regulations, they will not be permitted to take the oral examination.

II. Contract Agreement Between Original Advisor and Graduate Student

During the period of advisement, regarding the right to publish research, both parties Professor _____(name)______ (Party A) and Graduate Student _____(name)______ (Party B) hereby consent to the following agreement:

☐ Both parties have the right to jointly publish the research project
☐ The right to publish the research project is given to 	☐ Party A 	☐ Party B
Once signed, this contract is effective immediately.

Advisor:
Applicant:
Date:	
Program Director:



							




Notice: Student must prepare 3 copies of this form, which includes the declaration and the contract. One copy will be furnished to the IPCS office, one to the student’s original advisor, and one will be kept by the student. 


INTERNATIONAL DEGREE PROGRAM IN CLIMATE CHANGE AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT
Application Form for Changing Advisor

	Student ID No:
	
	Student Name:
	

	Contact No:
	
	E-mail:
	

	Contact Address:
	

	Original Advisor Name:
	
	Date:

	New Advisor Name:
	
	Date:




					






						Student Signature:  ________________________
						Date:

Please note:

1. A student may only change advisor once. If they would like to change a second time, an appeal must be submitted to the IPCS Committee for discussion.
2. The completed document must be kept in the IPCS office at all times, and may be copied at the student’s discretion.
3. Further detailed information is available for download on the IPCS website.



